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Hermed fremsendes i 5 eksemplarer svar på spørgsmål nr. 8 (L 2 - spørgsmål 8) stillet
af Udvalget for Videnskab og Teknologi den 16. november 2004.

Med venlig hilsen

Helge Sander



Spørgsmål nr. 8 stillet af Udvalget for Videnskab og Teknologi den 16. november
2004 til Ministeren for videnskab, teknologi og udvikling (L 2 - spørgsmål 8)

Spørgsmål 8

Hvad er ministerens kommentar til, at professor i innovationsøkonomi Keld Laursen
udtaler, at ”Det højteknologiske niveau, som den [Højteknologifonden] retter sig imod,
handler groft sagt i praksis især om den farmaceutiske industri og de relativt få firmaer
der”, jf. artiklen ”Højteknologifonden et misfoster” i FORSKERforum nr. 178?

Svar:

Danmark har styrkepositioner inden for bioteknologi, nanoteknologi og informations-
og kommunikationsteknologi. Alle tre teknologiområder er fremhævet i
bemærkningerne til lovforslaget som eksempler på relevante danske satsningsområder
i disse år. Fondens satsninger skal således ikke kun rette sig mod den farmaceutiske
industri.

På alle tre teknologiområder er der potentiale for samspil mellem offentlige
forskningsinstitutioner og virksomheder, som det fremgik af de faglige diskussioner
med forskerverdenen og erhvervslivet i foråret 2004, jf. publikationen Fokus på
fremtiden. 

Fonden er endvidere ikke bundet til kun at støtte de tre nævnte teknologiområder. Der
kan komme nye teknologier til, som det vil være relevant for fonden at bidrage til
udviklingen af.

Det vil være op til den kommende bestyrelse for Højteknologifonden at udvælge de
områder, som fonden skal støtte.     

Jeg henviser i øvrigt til besvarelsen af spørgsmål 7.


